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انجام نشد

امان از آشفتگی فوتبال ایران
به  را  ایران شرایط  اندازه فوتبال  و  آشفتگی بی حد 
گونه ای پیش برده که دلسوزان و هواداران نگران و 
با دیده تردید و یأس به نحوه مدیریت مسئولین چه 
در حوزه فدراسیون و چه در سازمان لیگ و باشگاه ها 
نظاره گر اتفاقات عجیب و غریب این روزهای فوتبال 

کشور هستند.
اوضاع قمر در عقرب ورزشگاه های میزبان بازی های لیگ، 
سرگردانی و سرگیجه باشگاه ها برای میزبانی حریفان 
در ورزشگاه های شهرهای دیگر از یک سو و نداشتن 
برنامه جایگزین برای مواقع بحرانی از طرف دیگر، 
بلبشوی غم انگیزی در فوتبال ما به راه انداخته است.
متأسفانه نوع مدیریت در فدراسیون و سازمان لیگ 
شرایطی را رقم زده که نه استقلال و نه پرسپولیس 
تکلیف شان برای میزبانی لیگ نخبگان روشن است، 
نه تیم ملی برای بازی حساس مقدماتی جام جهانی در 
15 شهریور امیدی به بازسازی ورزشگاه آزادی دارد و به 
ناچار باید به ورزشگاه نقش جهان کوچ کند. صرفنظر 
از قصور شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی که 
ماه هاست درگیر بازسازی ورزشگاه آزادی است و هنوز 
هیچ تاریخ مشخصی را برای تحویل مهم ترین استادیوم 
این  نکرده،  تعیین  فوتبال  جامعه  به  کشور  ورزشی 
بی برنامگی و روزمرگی مسئولین فدراسیون آزاردهنده 

و اذیت کننده است.
آقایان به جای اینکه پس از پایان لیگ به فکر آوردن 
دستگاه های کمک داور ویدیویی و بازسازی استاندارد و 
به روز رسانی ورزشگاه ها باشند، با هدر دادن زمان طلایی 
آماده سازی ورزشگاه های باشگاه های لیگ برتر فرصت 
ارزشمندی را از دست دادند. هم اکنون هم در فاصله 
کوتاه تا 25 مرداد و آغاز لیگ برتر به مصاحبه درمانی رو 
آورده و پی درپی مدیران باشگاه ها را تهدید می کنند. 
شاید اگر فشردگی برنامه های فصل پیش رو نبود، می شد 
با استفاده از ورزشگاه های مشهد، اصفهان، اراک و 
قزوین مشکل را به طور موقت حل کرد اما لیگ نخبگان 
بلافاصله برای پرسپولیس و استقلال شروع می شود و 
هنوز این تیم ها نمی دانند در کدام شهر باید همانند 
سپاهان و تراکتور از رقیبان آسیایی خود میزبانی کنند.
البته باید اشاره کنیم که بی برنامگی و روزمرگی مختص 
مدیران فدراسیون نیست و به سایر اجزای فوتبال ما 
هم تسری پیدا کرده است. نمونه بارز آن نحوه عقد 
قرارداد باشگاه ها با بازیکنان داخلی و خارجی در فصل 
نقل و انتقالات است. به استقلال، فولاد و پرسپولیس 
به عنوان مثال نگاه کنید. استقلال هنوز تکلیف یامگا، 
منتظر محمد و کیوسفسکی مقدونیه ای را روشن نکرده 
به دنبال کاکوتا و اندونگ است. بار مالی وحشتناک این 
رفت و آمدهای بی حاصل آیا از جیب مدیران باشگاه  ها 
می رود یا مستقیم و غیرمستقیم از جیب مردم؟ در 
فولاد هم تعداد بازیکنان بی کیفیت خارجی و جذب 
بی حساب و کتاب بازیکن آنقدر  آش را شور کرده که 
یحیی گل محمدی برای بستن تیمی قدرتمند ناچار باید 
چند خارجی را در لیست خروج قرار دهد. این اقدام 
یعنی مدیران فولاد باید نظر بازیکنانی مانند ابراهیم 
با پرداخت مبالغ  را  حصار سوری و کریستوفر کنت 
هنگفت جلب کنند تا امکان فسخ قرارداد فراهم شود.
اما ماجرای اصلی در پرسپولیس اتفاق افتاده است. 
پس از فسخ یکطرفه بیرانوند و بازی با اعصاب هواداران 
اسماعیلی،  دانیال  و  ترابی  مهدی  کوچ  و  میلیونی 
ترانسفر ایوب العملود مراکشی و گندوز دروازه بان 
الجزایری و بازگشت احمدزاده و علیپور تا حدودی 
هواداران دوآتشه را راضی کرد. هرچند قصه انتقال 
یحیی عطیه اله کم کم به جوک بازار نقل و انتقالات 
تبدیل شده و هر روز از داخل باشگاه اخبار ضد و نقیضی 
بیرون می آید. حالا هم از اردوی ترکیه خبر می رسد 
که بیکوز اسپور ترکیه انجام بازی تدارکاتی در عصر 
دوشنبه با پرسپولیس را تکذیب کرده و معلوم نیست 
خ ها  بازیکنانی که در این دیدار تدارکاتی مقابل سر
5 بر 2 شکست خوردند، از کجا آمده اند. تصور کنید 
اگر بازیکنانی مثل  پورعلی گنجی یا سلمانی که تازه از 
بند مصدومیت طولانی رها شده اند یا ستاره های تیم، 
در برخوردی شدید با بازیکنان غیرحرفه ای این دیدار 
تدارکاتی مصدوم می شدند، چه کسی جوابگو بود؟ 
آیا واسطه و دلالی که این دیدار به ظاهر تدارکاتی را 
برنامه ریزی کرده، جواب مدیران و هواداران را می داد یا 
اینکه درویش و معاونین و سرپرست تیم با هوشیاری و 
چک کردن بازیکنان رقیب نباید در این دام می افتادند؟
در رابطه با نحوه مدیریت فشل و بی ضابطه فوتبال 
کشور هر چه بنویسیم، کم نوشته ایم. خلاصه اینکه 
فوتبال  در  مدیریتی  آشفتگی  و  دست فرمان  این  با 
باشگاهی و ملی، افق پیش رو به هیچ وجه روشن و 

امیدوارکننده نخواهد بود.

برای بازی تیم ملی با قرقیزستان

قلعه نویی شرایط اصفهان را بررسی کرد
از دیدار  برای میزبانی  بررسی شرایط اصفهان  جلسه 
مرحله  در  قرقیزستان  مقابل  ایران  فوتبال  ملی  تیم 
سوم انتخابی جام جهانی 2۰2۶ با حضور امیر قلعه نویی 
سرمربی تیم ملی، برگزار شد. در این جلسه  که محمدرضا 
مهدی  فوتبال،  فدراسیون  رئیسه  هیأت  عضو  ساکت 
ست  حرا مسئولان   ، ملی تیم  یی  جرا ا یر  مد طی  خرا
فدراسیون فوتبال، مدیر کل ورزش و جوانان استان 
اصفهان، مسئولانی از دو باشگاه سپاهان، ذوب آهن و 
هیأت فوتبال استان نیز در آن حضور داشتند، شرایط مورد 
نیاز تیم ملی برای سفر به اصفهان، اسکان و شرایط تمرینی 
پیش از دیدار برابر قرقیزستان مورد بررسی قرار گرفت. 
قلعه نویی همچنین با حضور در مجموعه ورزشی ملت 
باشگاه ذوب آهن از زمین چمن این ورزشگاه بازدید کرد. 
در این بازدید که معاونین باشگاه ذوب آهن اصفهان، علی 
طاهری، رئیس هیأت فوتبال استان، مهدی آذربایجانی، 
مدیرعامل باشگاه سپاهان و محمدرضا ساکت، عضو 
هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال نیز حضور داشتند، امیر 
قلعه نویی شرایط زمین مجموعه ورزشی ملت را برای 

میزبانی از تیم ملی ایران مورد ارزیابی قرار داد.

یادداشت

خبر

فاجعه بزرگ در ترکیه

حریف پرسپولیس قلابی بود
از اولین تصاویر منتشـــر شده از بازی 
دوستانه عصر دوشـــنبه پرسپولیس 
در ترکیه هم مشـــخص بود این بازی 
و ایـــن حریـــف ماجراهـــای عجیبی 
دارد. باشگاه پرسپولیس اعلام کرد، 
حریف تدارکاتـــی آنها که در نهایت با 
نتیجه 5 بر 2 شکســـتش دادند تیم 
بیکوزاســـپور از دســـته دوم فوتبـــال 
ترکیـــه اســـت امـــا تعـــدد بازیکنان 
سیاهپوســـت در این تیم عجیب به 
نظر می رســـید. صبح روز سه شـــنبه 
امـــا ماجـــرا به گونـــه دیگـــری پیش 
رفت و مشـــخص شـــد اصـــلاً حریف 
نبـــوده  بیکوزاســـپور  پرســـپولیس 
اســـت. این مهم بـــا بیانیه باشـــگاه 

بیکوزاســـپور ترکیه ای مشخص شد 
و این باشـــگاه اعلام کرد آن تیمی که 

به پرســـپولیس باخت مـــا نبودیم!
 

 بیکوز اسپور: بازی 
با تیم ایرانی واقعیت ندارد

در بیانیه باشـــگاه بیکوز که از طریق 
صفحه رســـمی این باشـــگاه منتشـــر 
شـــده آمده که ایـــن باشـــگاه برنامه 
تمرینـــی دیگـــری را پیـــش بـــرده و 
هیـــچ مســـابقه دوســـتانه بـــا تیمی 
از لیـــگ برتر ایران نداشـــته اســـت: 
»خطـــاب به هـــواداران و رســـانه ها، 
باید گفـــت کـــه اخبار منتشرشـــده 
در فضـــای رســـانه ای ایـــران مبنـــی 

بـــر دیـــدار تدارکاتـــی بیکوزاســـپور با 
پرســـپولیس ایران واقعیـــت ندارد. 
تیـــم مـــا در ایـــن تاریـــخ با تیمـــی از 
ایران دیـــدار نکـــرده اســـت. برنامه 
تمرینـــی امروز ما به این شـــرح بوده 
اســـت: در تمریـــن صبـــح فعالیـــت 
بدنســـازی و آمادگی جسمانی انجام 
شـــد. هدایـــت این تمریـــن برعهده 
مربـــی بدنســـاز بـــود و ارن شـــفاک 
ســـرمربی تیم هم بر انجـــام تمرین 
نظـــارت داشـــت. در تمریـــن نوبت 
عصر یـــک بـــازی درون تیمـــی برگزار 
شد که دو گل داشـــت. در این دیدار 
بازیکنـــان جســـور تیم مـــان توانایی 
خوبـــی را از خـــود نشـــان دادنـــد. 

تصاویـــر ایـــن تمریـــن در صفحـــات 
اجتماعی ما منتشـــر شـــده اســـت. 
برنامـــه تمرینـــی و اردویـــی تیـــم ما 
طبق پیش بینـــی و اعلام قبلی ادامه 
دارد. از هواداران درخواســـت داریم 
که به این اخبار بی اســـاس و اشتباه 
اعتماد نکنند. شـــما می توانید تمام 

جزئیـــات مربـــوط به تمرینـــات ما را 
در وب ســـایت رسمی تماشـــا کنید. 
مـــا به عنـــوان تیـــم بیکوزاســـپور به 
تلاش خـــود بـــرای موفقیـــت ادامه 

می دهیـــم.
با احترام

باشگاه بیکوز اسپور.«

داود عطایی
روزنامه نگار

چهار شنبه   17 مرداد 1403  شماره 8528

کماکان هیچ چیز قطعی نیست

فوتبال ایران گروگان فاجعه سوءمدیریت

هرســـاله لیگ برتر فوتبال کشـــورمان 
با وجـــود چالش هـــای بســـیار برگزار 
آغـــاز  آســـتانه  در  و  حـــالا  و  شـــده 
بیســـت و چهارمین دوره لیـــگ برتر، 
موضوع مـــکان برگـــزاری مســـابقات 
و همچنیـــن VAR هـــم بـــه هـــزاران 
تیم هـــای  بـــرای  ابهامـــات موجـــود 
لیـــگ برتری تبدیل شـــده اســـت.  در 
روزهـــای اخیـــر در خصـــوص بحـــث 
ر  د زشـــگاه ها  ور ی  ســـاز رد ا ستاند ا
کشـــور، نام ورزشگاه های بســـیاری به 
گـــوش رســـید و ورزشـــگاه های تختی 
تهران، امام رضا)ع( مشـــهد، شهدای 
شهرقدس تهران، دستگردی تهران، 
امـــام خمینـــی اراک و ســـردارآزادگان 
قزوین کاندیدای برگـــزاری دیدارهای 
پرســـپولیس  و  اســـتقلال  خانگـــی 
بودنـــد امـــا تاکنـــون میزبانـــی یکی از 
این ورزشـــگاه ها قطعی نشـــده است. 
در ســـوی مقابـــل هـــم صحبت هـــای 
زیـــادی در خصـــوص ورود کمـــک داور 
ویدیویـــی بـــه لیـــگ برتر مطرح شـــد 
کـــه البتـــه یـــک دســـتگاه VAR دیروز 
وارد کشـــور شـــد اما تاکنون مشخص 
نشـــده که قرار اســـت چه زمانی از آن 

در لیگ برتر اســـتفاده شـــود. 
 VAR بحـــث انتخـــاب ورزشـــگاه ها و

ن  یـــرا مد جـــولان  ی  بـــرا فرصتـــی 
فدراســـیون شده اســـت و در روزهای 
اخیر مســـئولان بســـیاری در خصوص 
اینکه استقلال و پرسپولیس در کدام 
ورزشـــگاه میزبانی خواهنـــد کرد و چه 
زمانی کمک داور ویدیویی وارد کشـــور 

می شـــود، اظهـــار نظـــر کردند. 
ل  تبـــا فو ن  ســـیو ا ر فد مســـئولان 
VAR و ورزشـــگاه ها بـــا  در موضـــوع 
قاطعیت صحبت نمی کنند و همیشه 
معضلات را به آینـــده موکول می کنند. 
در موضـــوع VAR از همان پایان لیگ 
بیست وســـوم این موضوع مطرح شد 
که برگـــزاری لیگ آینده با VAR قطعی 
اســـت کـــه البته ایـــن موضـــوع نه تنها 
عملی نشـــد بلکه حالا صحبت از این 
اســـت که در نیم فصل دوم، مسابقات 
می شـــود،  برگـــزار   VAR بـــا  لیـــگ 
موضوعـــی که بـــا توجه بـــه وعده های 
همیشـــه  مســـئولان  کـــه  نخ نمایـــی 
می دهنـــد، بعید به نظر می رســـد و در 
واقـــع می توان گفت که هیـــچ چیز در 
این فوتبال قطعی نیســـت.  کمبودها 
در فوتبال موضوع تازه ای نیســـت چرا 
که هرســـاله لیگ برتر بـــا این موضوع 
مواجـــه بود و هیچ تلاشـــی بـــرای رفع 
ایـــن کمبودهـــا انجـــام نشـــد.  در این 
شـــرایط و با توجه به تأکید ای اف سی 
بـــرای تجهیـــز ورزشـــگاه ها و امکانات 
بـــرای برگزاری لیـــگ برتر آیـــا می توان 
امیـــدوار بود که ایـــن کمبودها از بین 
برود تـــا فوتبال روی خـــوش خود را به 
هـــواداران بســـیار خود در کشـــورمان 

نشـــان دهد؟

واکنش تند باشگاه استقلال به افزایش سهمیه خارجی پرسپولیس

نتایج فصل جدید را دستکاری نکنید
پاسخ پرسپولیس به اعتراض استقلال

بعضی باشگاه ها دنبال جنگ روانی هستند
فرشـــید ســـمیعی بـــا ارســـال 
نامه هایـــی خطاب بـــه نایب 
رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال 
و رئیـــس کارگـــروه ناظـــر بـــر 
ن  ســـیو ا ر فد ی  هـــا د ا رد قرا
کمیتـــه  ئیـــس  ر  ، ل تبـــا فو
تدویـــن مقـــررات و رئیـــس 
 ، وضعیـــت تعییـــن  کمیتـــه 
رســـمی  اعتـــراض  تـــب  مرا
باشـــگاه اســـتقلال مبنـــی بر 
احتمـــال عطـــف به ماســـبق 
نمـــودن تغییـــرات در مقـــرره 
ســـهمیه بازیکنـــان خارجی را 

اعـــلام کـــرد.
ناظر  دستورالعمل  براساس 
بر قراردادهای لیگ بیست و 
به  که  بود  شده  مقرر  سوم، 
که  خارجی  بازیکن  هر  ازای 
دقایق  درصد   ۶۰ از  کمتر  در 
نفر  بازی حضور داشته، یک 
از سهمیه 1+5 بازیکن خارجی 
تیمش کسر شود. در همین 
راستا سهمیه بازیکنان خارجی 
به دلیل  پرسپولیس  باشگاه 
حضور اندک نبیل باهویی و 
دو  کسر  با  هنانوف  وحدت 
شد  هد  ا خو جه  ا مو سهمیه 
اما فدراسیون فوتبال تاکنون 

شفاف سازی نکرده است.
در بیانیه باشـــگاه اســـتقلال 
در اعتـــراض به ایـــن موضوع 
شـــید  فر «  : ســـت ا ه  مـــد آ
ســـمیعی، مدیرعامل باشگاه 
اســـتقلال، در ایـــن نامه ها با 
اســـتناد بـــه قوانیـــن مندرج 
در آیین نامه نقـــل و انتقالات 
رقابت های لیگ برتر صراحتاً 
یادآور شـــد، هـــر گونه عطف 
بـــه ماســـبق نمـــودن مصوبه 
جدیـــد در خصوص ســـهمیه 
بازیکنـــان خارجـــی و اضافـــه 
نمـــودن بازیکنـــان خارجـــی 

)برخـــلاف آیین نامـــه حاکـــم 
بـــر فصل پیـــش مســـابقات( 
بـــه برخی باشـــگاه ها دخالت 
در تعیین نتایـــج فصل آینده 
بـــه حســـاب می آیـــد و باعث 
رقابتـــی ناعادلانـــه در فصـــل 
آتی خواهد شـــد کـــه به هیچ 
عنـــوان قابل پذیرش نخواهد 

. د بو
از این رو کاملاً ضروری اســـت 
افراد دخیـــل در این موضوع 
اجازه دهنـــد حاکمیت قانون 
در فوتبـــال همچنـــان پابرجا 
بماند و از تضعیف آن دســـت 
بردارند. باشـــگاه استقلال به 
عنـــوان یک باشـــگاه قانونگرا 
تا به امـــروز از کلیه مصوبات، 
قوانیـــن و مقررات جـــاری در 
فوتبـــال پیروی کرده اســـت از 
ایـــن رو از ارکان فوتبال ایران 
انتظـــار دارد از قانون مصوب 

خود محافظـــت نمایند.«
در پایـــان ایـــن بیانیـــه آمـــده 
کـــه  تـــی   ر صو ر د «  : ســـت ا
قانونگـــذاران خود بـــه قانون 
ندهنـــد،  اهمیتـــی  مصـــوب 
انتظـــار احتـــرام به قانـــون از 
ســـوی دیگران، آرزویی عبث 
و بیهـــوده  خواهـــد بـــود. لازم 
بـــه ذکـــر اســـت مدیرعامـــل 
ارســـال  از  پـــس  اســـتقلال 
نامه هـــای مذکـــور در فواصل 
مختلف زمانـــی و مذاکـــره با 
مســـئولان تصمیم گیرنـــده در 
این خصوص، نگرانی شـــدید 
خـــود را ابـــراز داشـــته و آثـــار 
آتـــی  از تصمیمـــات  برآمـــده 
آنان  را برشمرده و درخواست 
کرده جهـــت تحکیم و تثبیت 
قانـــون گام برداشـــته و اجازه 
باشـــگاه های  کلیـــه  دهنـــد 
حاضر در مســـابقات زیر چتر 

قانـــون، از موهبـــت عدالـــت 
برخـــوردار شـــوند.«

واکنـــش باشـــگاه اســـتقلال 
حتـــی  ا ر نا عمـــق  نگـــر  بیا
مســـئولان این باشـــگاه درباره 
احتمال بازگشـــت به قوانین 
گذشـــته بـــه ســـود باشـــگاه 
پرســـپولیس اســـت و اینکـــه 
چـــرا فدراســـیون فوتبـــال و 
ر  د طـــه  بو مر ی  کمیته هـــا
باشـــگاه  خواســـت  مقابـــل 
راســـتا  یـــن  ا در  اســـتقلال 
روشـــنگری نمی  کنند، سؤالی 
اســـت که پاســـخ مهدی تاج، 

رئیـــس فدراســـیون فوتبال را 
. می طلبـــد

بدون شـــک اگر فدراســـیون 
فوتبـــال قوانینـــی را که فصل 
پیـــش بـــه اجـــرا گذاشـــت با 
بازگشـــت به قوانین قبل تر به 
نوعی نادیده بگیرد، باشـــگاه 
استقلال بیشترین لطمه را از 
این ماجرا خواهـــد دید و چه 
بسا اســـتدلال مدیرعامل این 
باشـــگاه که اعلام کرده چنین 
اقداماتـــی عیناً دســـت بردن 
در نتایج اســـت بـــه حقیقت 

بپیوندد.

باشگاه اســـتقلال روز گذشته 
بیانیـــه ای دربـــاره اســـتفاده 
پرســـپولیس از ســـهمیه های 
خارجـــی اش منتشـــر کـــرد. 
طبـــق قانـــون هر تیـــم لیگ 
 5 +1 ز  ا نـــد  ا می تو ی  برتـــر
ســـهمیه خارجـــی اســـتفاده 
کنـــد. ابتـــدا اعـــلام شـــد به 
خاطر کـــم بازی کـــردن نبیل 
باهویـــی و وحـــدت هنانوف 
دو ســـهمیه پرســـپولیس به 
خاطـــر کم بازی کردن ناشـــی 
از مصدومیت ســـوخته و این 
تیم باید جمعـــاً چهار بازیکن 

خارجی داشـــته باشد. بعد از 
آن قانون اصلاح و گفته شـــد 
دقایـــق حضور در میـــدان نه 
بلکـــه تعـــداد بازی ها اهمیت 
دارد. بدین ترتیب دو سهمیه 
خارجی پرسپولیس برگشت 
لی ها  ســـتقلا ا لی کـــه  رحا د
لیس  ســـپو پر ضنـــد  معتر
فقـــط می توانـــد از 5 بازیکن 
خارجی اســـتفاده کنـــد. روز 
چهارشـــنبه و بعد از اعتراض 
گســـترده هواداران استقلال 
که حتـــی مقابل ســـاختمان 
فدراســـیون هم بنری در این 

باره نصـــب کـــرده بودند این 
باشـــگاه بیانیـــه ای صـــادر و 
رســـماً به تعداد ســـهمیه های 
پرســـپولیس اعتـــراض کرد. 
بعـــد در واکنـــش  ســـاعاتی 
بـــه بیانه اســـتقلال، باشـــگاه 
پرســـپولیس اعـــلام کـــرد با 
توجـــه بـــه جوســـازی  بعضی 
باشـــگاه ها کـــه بـــه نظـــر بـــه 
دو جهـــت تشـــویش اذهـــان 
عمومـــی و اعمـــال فشـــار بر 
فدراســـیون فوتبال و دخالت 
در تصمیم هـــای آن صـــورت 
اســـت و همچنیـــن  گرفتـــه 
ســـؤالات رســـانه های گروهی 
و هـــواداران، در جهـــت تنویر 
افـــکار عمومـــی بـــه اطـــلاع 
می رســـاند: »چنـــدی پیش، 
کارگـــروه ناظـــر بـــر قراردادها 
در ارتبـــاط بـــه عملکـــرد دو 
تـــن از بازیکنـــان خارجـــی و 
مـــدت زمـــان حضور ایشـــان 
در مســـابقات، نامه ای را برای 
باشـــگاه پرســـپولیس ارسال 
کرد که در ســـریع ترین زمان، 
پاســـخ همراه با مســـتندات 
ارســـال شـــد و اما در توضیح 
اصل موضوع بایـــد گفت، در 
مـــورد بازیکنی چـــون وحدت 
هنانـــوف، هرچنـــد باشـــگاه 
هـــم از نظـــر شـــکلی و هم از 
جهـــت ماهـــوی ورود کـــرد و 
مســـتندات ارسال شـــد ولی 
اساساً دســـتورالعمل ناظر بر 
قراردادهـــا شـــامل حـــال وی 
نمی شـــد چون عقد قـــرارداد 
بـــا این بازیکـــن زمانی صورت 
دســـتورالعمل  کـــه  گرفـــت 
بـــر قراردادهـــا اصـــلاً  ناظـــر 
ایـــن  بـــه  وجـــود نداشـــت. 
هنانـــوف  موضـــوع  ترتیـــب 
خـــارج از بحـــث اســـت ولی 

بعضـــی باشـــگاه ها بـــا وجود 
آگاهی کافی از ایـــن موضوع، 
بـــه دنبـــال جنـــگ روانـــی، 
ایجـــاد تنـــش و دســـتاویزی 
و  ی  ز مجـــا ی  فضـــا ی  بـــرا
تحمیل فشـــار بر فدراسیون 
فوتبـــال رفته انـــد. در مـــورد 
نبیـــل باهویـــی نیـــز دو نکته 
وجـــود دارد. نکتـــه نخســـت 
اینکـــه مســـتندات پزشـــکی 
در ارتبـــاط بـــا ایـــن بازیکـــن 
ارســـال شـــده اســـت. نکتـــه 
دیگـــر اینکه خـــود قانونگذار 
ابلاغـــی،  دســـتور العمل  در 
فلســـفه و هدف ایـــن قانون 
را اطمینان از ســـلامت نقل و 
انتقالات اعلام کرده اســـت. 
در ایـــن راســـتا وقتـــی معلوم 
شـــد بـــا توجـــه بـــه مجموع 
شـــرایط، این بازیکن ســـهم 
مورد انتظـــار از دقایـــق بازی 
را نخواهد داشـــت، قرارداد در 
نیم فصل بـــا رعایـــت حقوق 
خـــود  همـــکاری  و  باشـــگاه 
بازیکـــن، اقالـــه شـــد. نکتـــه 
آخر اینکـــه تصمیم گیری های 
فدراســـیون فوتبـــال و ارکان 
پرســـپولیس  مـــورد  در  آن 
و  ســـنجی  نظر بـــا  قطعـــاً 
رأی گیری از ســـایر باشگاه ها 
انجـــام نمی شـــود.« باشـــگاه 
پرســـپولیس در ایـــن بیانیـــه 
بـــه مواردقانونـــی مربـــوط به 
ماجـــرای وحـــدت هنانوف و 
و نبیـــل باهویی اشـــاره کرده 
کـــرده  ارائـــه  توضیحاتـــی  و 
اســـت امـــا بـــه نظر می رســـد 
تا دخالت ثانویه فدراســـیون 
موضعـــی  اعـــلام  و  فوتبـــال 
محکم در این رابطه حاشـــیه 
و تنش هـــا در ایـــن خصوص 

ادامه داشـــته باشـــد.

این بیانیه، باشگاه پرسپولیس را مجبور به واکنش کرد 
اما جز عذرخواهی و توجیه عجیب حرفی برای گفتن 

وجود نداشت. در بیانیه باشگاه پرسپولیس آمده: 
»در رابطه با خبر منتشر شده پیرامون حریف تدارکاتی 

پرسپولیس، به اطلاع رسانه ها و هواداران عزیز می رساند که 
هماهنگ کننده کمپ تمرینی پرسپولیس در ترکیه، مسئول 

برگزاری بازی های تدارکاتی بوده و براساس اطلاعاتی که 
مسئول برگزاری کمپ به تیم داده بود، حریف تدارکاتی روز 

دوشنبه پرسپولیس تیمی به نام بیکوزاسپور بود که به تازگی 
به لیگ دسته دو ترکیه صعود کرده اما متأسفانه این فرد 

هیچ توضیحی بابت این ناهماهنگی به باشگاه نداده است. 
طبق توافقات انجام شده با باشگاه قرار بوده بازی های 

تدارکاتی پرسپولیس در این اردو، از بین تیم های گل گهر 
ایران، پندیک اسپور، عمرانیه اسپور، زکریااسپور )ترکیه(، 

الاخدود و الخلود )عربستان( و الاهلی بحرین باشد اما 
ناهماهنگی از سوی مسئول برگزاری اردو و عدم اطلاع راجع 

به تغییر تیم حریف سبب به وجود آمدن این اشتباه شده 
است. حریف تدارکاتی پرسپولیس تیم جی کی آکادمی بوده 

که پیش از این با یکی از تیم های ایرانی نیز دیدار دوستانه 
برگزار کرده بود. از اشتباه پیش آمده متأسفیم و حق قانونی 

باشگاه در این زمینه را با جدیت پیگیری می کنیم.«

 باشگاه پرسپولیس: 
متأسفیم و پیگیری می کنیم

سوژه

محمد محمدی سدهی
خبرنگار

تصمیم داریم بیش از ۱۰ دستگاه کمک داور ویدیویی وارد کنیم

ممبینی: سعی می کنیم تمام بازی های نیم فصل دوم با VAR برگزار شود ـــرش بـ

هدایت ممبینی، دبیرکل فدراسیون فوتبال دیروز در 
سمینار دانش افزایی پیش فصل داوران فوتبال کشور 
گفت: »اثرگذاری جامعه داوری همیشه در فوتبال ماندگار 
بوده است. در بالاترین رده فوتبال آسیا 5 داور داشتیم که 
این بی سابقه بوده است که این نشان می دهد پتانسیل 
داوری ایران در رده بین المللی قرار دارد. قاره آسیا جایگاه 

بسیار مهمی در داوری جهان دارد.«
عرصه  در  داوری  جامعه  متعدد  افتخارات  درباره  او 
بین المللی افزود: »تیم ملی تاکنون به فینال جام جهانی 
و المپیک نرفته است اما داوران ایرانی در این بازی های 
از  بخش هایی  در  ما  داوران  کرده اند.  قضاوت  مهم 
فوتبال ما جلوتر هستند. فوتبال کشور همیشه مدیون 
داوران خوب بوده است. داور باید تمرین کند، آرامش، 

تغذیه مناسب و. .. داشته باشد تا بتواند ۹۰ دقیقه بازی 
را قضاوت کند.«

دبیرکل فدراسیون فوتبال تصریح کرد: »باید کردار و رفتار 
داور به نوعی باشد که مردم او را بپذیرند و بدانند که این 
داور لیاقت قضاوت در بازی را دارد. حساسیت زیادی 
نسبت به مسابقات فوتبال وجود دارد و داوران باید قدر 
خودشان را بدانند. انتظار داریم که داوران با نهایت دقت 
بازی ها را قضاوت کنند. در تمام لیگ های کشور حتی در 

رده های پایه اعتراض به داوری وجود دارد.«
ممبینی گفت: »برای ورود سیستم VAR تلاش های بسیار 
زیادی شد و حدود 5۰ تا ۶۰ کشور این سیستم را دارند. 
با توجه به تحریم ها واقعاً یک امر غیرممکن را ممکن 
کردیم. جلسات و مذاکرات زیادی داشتیم. اگر تمام 

خ دهد، شاید ما جزو معدود  اتفاقات طبق زمانبندی ر
VAR را  کشورهایی باشیم که بیشترین تعداد دستگاه 
وارد خواهیم کرد. ما تصمیم داریم تا بیش از 1۰ دستگاه 

VAR وارد کنیم.«
او ادامه داد: »لایسنس VAR را با داوران بین المللی آغاز 
کردیم و با اعزام به کشورهای مختلف خوشبختانه داوران 
بین المللی ما این لایسنس را دریافت کردند. این کار ساده 
نبود و با توجه به بودجه ای که داشتیم، بیشترین هزینه را 
برای کیفیت داوری داشته ایم. الزام ما این است که داوران 
ارتقا پیدا کنند. سعی داریم نیم فصل دوم مسابقات لیگ 
برتر را تمام و کمال با VAR برگزار کنیم. البته از ابتدای 
فصل هم با سیستم هایی که موجود است، بازی ها را 

پیش خواهیم برد.«


